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Helmond, 17 december 2019 Zaaknummer: 50141834 

Onderwerp: acties voor Q-koorts patiënten  

   

 

Geachte leden van de gemeenteraad, 
 
Eerder zijn door uw gemeenteraad vragen gesteld over acties van de gemeente Helmond voor Q-koorts 
patiënten. Inmiddels zijn we wat stappen verder en informeren we u hier graag over. 
 
Gemeentelijke betrokkenheid voor inwoners Q-koorts 
In augustus 2019 heeft een lunchbijeenkomst plaatsgevonden voor onze inwoners met Q-koorts. Hier 
hebben zij hun verhaal kunnen delen en hebben wij vooral geluisterd. Dit gaf aanleiding tot het organiseren 
van een tweede bijeenkomst op 15 januari 2020. Daar is eveneens de mogelijkheid voor lotgenoten elkaar te 
ontmoeten. Daarnaast delen wij informatie over lokale voorzieningen, zoals beweegmogelijkheden, 
cliëntondersteuning en ondersteuning vanuit Q-support en Q-uestion. Tot slot is daar de gelegenheid een 
zelfhulpgroep op te richten, onder begeleiding van Zelfhulpnetwerk Zuidoost Brabant en Q-uestion. Mocht u 
nog mensen kennen met Q-koorts, zij kunnen zich tot 8 januari aanmelden bij Sabine van Vlerken, via 
s.van.vlerken@helmond.nl.  
 
Beweegprogramma voor Q-koorts patiënten 
In 2017 heeft Q-support diverse gemeenten verzocht het beweegprogramma te financieren tot 2020. De 
gemeente Helmond heeft dat gedaan. De verwachting was dat het vanaf 2020 door zorgverzekeraars zou 
worden opgenomen in het verzekerdenpakket. Hier spelen twee sporen een rol: enerzijds dat Q-koorts als 
chronische ziekte moet worden opgenomen in de Zorgverzekeringswet, anderzijds dat het 
beweegprogramma bewezen effectief moet worden verklaard.  
  
Indien een ziekte is opgenomen als chronische ziekte in de wet, dan moeten verzekeraars in actie komen 
voor deze doelgroep. Bijvoorbeeld door fysiotherapie na een aantal behandelingen onbeperkt uit het 
basispakket te betalen. De actieve lobby omtrent het verklaren van Q-koorts als chronische ziekte door Q-
support is gestopt. Daarnaast is het beweegprogramma onderzocht naar bewezen effectiviteit. Uit onderzoek 
is het beweegprogramma niet voldoende bewezen effectief gebleken. Er loopt nu geen onderzoek meer. De 
onderzoekers van het Radboud UMC schrijven nog een handleiding paramedische zorg, waardoor men 
hoopt dat zorgverzekeraars het toch in het pakket opnemen.  
 
De Nationale Ombudsman heeft aangegeven dat de overheid een nalatige rol heeft gehad omtrent de 
situatie voor Q-koorts patiënten. Helaas speelt de landelijke overheid hier niet op in en hebben we lokaal de 
handschoen opgepakt in het kader van coulance. Het college heeft daarom besloten de financiering van het 
beweegprogramma met nog twee jaren te verlengen (tot 2022).  
 
Over twee jaren zal hetzelfde vraagstuk mogelijk weer naar boven komen. Op dit moment schatten we in dat 
het afhankelijk is van de individuele zorgverzekeraar of ze coulance gaan betrachten, omdat een verplichting 
vanuit de Zorgverzekeringswet uitblijft. Wanneer het vraagstuk weer naar boven komt, maken we een 



 

 

definitieve keuze of we de verantwoordelijkheid over gaan nemen of loslaten (in het kader van de juiste zorg 

op de juiste plek). We volgen de ontwikkelingen op de voet. 

 
 
Hoogachtend,  
burgemeester en wethouders van Helmond 
 
mevr. P.J.M.G. Blanksma - van den Heuvel  mr. drs. A.P.M. ter Voert 
de burgemeester                    de secretaris 

    
 


